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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány a Balatoni nád pusztulásának 
megállítása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  Paloznaki-öbölben,  valamint  a  Szerdahelyi-öbölben  komoly  problémaként  jelentkezik  a
nádpusztulás. Paloznak és Alsóörs között a partszakaszon közel másfél kilométeres hosszúságban
20 és 100 méter között változó szélességben tapasztalható a nád pusztulása. A Paloznaki Horgász
Egyesület vezetője a település polgármesteréhez, a polgármester pedig a Balaton-felvidék Nemzeti
Parkhoz és a Közép-dunántúli Vízügyi Igazgatósághoz fordultak az üggyel kapcsolatban.

A helyszínre ellátogatott  két szakértő is, akik a helyszíni vizsgálatok tapasztalatait  egy előzetes
szakértői  véleményben  összegezték.  Ezen  szakvéleményben  leírtak  alapján  a  szakértők  több
lehetséges okot említenek, amelyek mind hozzá járulhattak a nád pusztulásához:

• a nádast felszabdaló stégek, bejárók, nyiladékok, feltöltések,
• a gyakran tartósan magas vízszint,
• a nádaratások elmaradása és
• az Alsóörs és Paloznak határán a tóba nyúló “spicc” elé épített kikötő móló

A szakértői vélemény teljes terjedelmében az alábbi linken érhető el:

https://www.balatontipp.hu/letoltes/Pomogyi_Piroska-Szeglet_Peter-
Elozetes_szakertoi_velemeny_a_Paloznaki-es_a_Szerdahelyi-obol_2023-
evi_nadasdegradaciojarol.pdf

Az alábbi kérdésekkel fordulok Miniszter úrhoz:

• A minisztérium látókörében van az itt bemutatott nád pusztulással kapcsolatos probléma? 
Amennyiben igen, felvették-e már a kapcsolatot az illetékes szervekkel, szakértőkkel és 
megkezdték-e már a probléma okainak kivizsgálását és a megszüntetés érdekében 
szükséges intézkedések kidolgozását?



• Mit tud tenni a kormány ebben a konkrét esetben a nád és a szóban forgó terület 
megmentéséért?

• Milyen lépéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy a különböző emberi 
tevékenységek, parti építkezések ne okozhassanak ilyen és ehhez hasonló károkat?

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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